

Title (en)

Method of manufacturing a wooden article with integrated colouring.

Title (de)

Verfahren zur Herstellung eines Holzgegenstandes mit eingebundener Färbung.

Title (fr)

Procédé de fabrication d'un matériau en bois du type à coloration intégrée, et matériau ainsi obtenu.

Publication

**EP 0309356 A1 19890329 (FR)**

Application

**EP 88402395 A 19880923**

Priority

FR 8713113 A 19870923

Abstract (en)

A method of manufacturing a material (14) consisting of a plurality of adjacent wooden slats (2'a, 2'b, ...), mutually separated over their entire height and over their entire length by a joint of coloured adhesive (3) securing the slats together. This method comprises the following operations:

- superposition of a plurality of wooden panels (2a, 2b, ...) after having spread a layer of coloured adhesive over at least one face of each panel, - pressing of the stack thus obtained, - cutting-out of this stack, in slices (A-B) whose width corresponds to the height of the slats, and is characterised in that each of the panels of the stack is provided with means (5) making it possible to obtain a thickness of the joint (3) between adjacent slats of the material (14) which has a predetermined value and which is uniform over the entire length of the slats. Applications to the wood construction industry in general and, in particular, with a view to the manufacture of facing articles and to the decoration of flat or curved surfaces. <IMAGE>

Abstract (fr)

La présente invention est relative à un procédé de fabrication d'un matériau (14) constitué d'une pluralité de lamelles en bois adjacentes (2'a, 2'b,...) séparées entre elles sur toute leur hauteur et sur toute leur longueur par un joint de colle colorée (3) solidarisant les lamelles entre elles. Ce procédé comprend les opérations suivantes : - superposition d'une pluralité de plaques en bois (2a, 2b,...) après avoir étalé une couche de colle colorée sur au moins une face de chaque plaque, - pressage de l'empilage ainsi obtenu, - découpage de cet empilage, en tranches (A-B) dont la largeur correspond à la hauteur des lamelles, et est caractérisé en ce qu'on pourvoit chacune des plaques de l'empilage, de moyens (5) permettant d'obtenir une épaisseur du joint (3) entre lamelles adjacentes du matériau (14) qui présente une valeur pré-déterminée et qui est uniforme sur toute la longueur des lamelles. Applications à l'industrie de la construction en bois en général et en particulier en vue de la fabrication d'objets de parement et de la décoration de surfaces planes ou galbées.

IPC 1-7

**B27M 3/00; E04C 2/12**

IPC 8 full level

**B27B 1/00** (2006.01); **B27L 5/00** (2006.01); **B27M 3/00** (2006.01); **E04C 2/12** (2006.01)

CPC (source: EP)

**B27B 1/00** (2013.01); **B27L 5/00** (2013.01); **B27M 3/0053** (2013.01); **E04C 2/12** (2013.01)

Citation (search report)

- [AD] US 2062590 A 19361201 - LUNDQUIST ROY W
- [A] IT 523855 A
- [A] FR 2336035 A7 19770715 - SANTAROSSA FERMO [IT]
- [A] FR 2287334 A1 19760507 - ICI LTD [GB]
- [A] US 4624295 A 19861125 - HOWLAND WILLIAM A [US]
- [A] US 3761336 A 19730925 - QUINIF E
- [A] FR 2392188 A1 19781222 - BELLE JACQUES VAN [FR]

Cited by

US5665190A; EP0836934A3; ITV20090135A1; FR2745835A1; FR2677692A1; CN103890294A; CH707947A1; US8389056B1; WO0130547A1; WO2010086142A1; WO9734064A1; US10456948B2; US11235489B2; WO2014173633A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE ES FR GB GR IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

**EP 0309356 A1 19890329; EP 0309356 B1 19921119**; AT E82540 T1 19921215; DE 3876057 D1 19921224; DE 3876057 T2 19930325; ES 2036701 T3 19930601

DOCDB simple family (application)

**EP 88402395 A 19880923**; AT 88402395 T 19880923; DE 3876057 T 19880923; ES 88402395 T 19880923